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Verslag vergadering Adviescommissie Cultuurhistorie 20 september 2012 
   
 

  
Aanwezig 
Voorzitter (plv.)   Mevrouw Jongeling, tevens secretaris 
2e Secretaris  De heer Truyen 
Commissieleden  Mevrouw Beckers en de heren Bukkems, Jongen, Kremers, Van 

den Berg en Verhaag 
Afwezig   De heer Coolen  
Tevens aanwezig De heer Mentens (toelichting punt 5a) 
 
1.  Opening 
Mevrouw Jongeling opent de vergadering om 15.00 u en geeft het plotselinge bericht van 
verhindering van de voorzitter door. De commissie betreurt dat de voorzitter recent vaker 
verstek laat gaan. 
 
5a. Bomenbeleidsplan 

In verband met de toelichting wordt dit punt eerst behandeld. 
De heer Mentens presenteert het Bomenbeleidsplan en geeft toelichting. Goed groen is 
belangrijk en prettig voor iedereen. Er was al een Bomenregister. Dit wordt opgeschoond 
en opgedeeld in een lijst met monumentale bomen (de ‘parels’) en een lijst van 
waardevolle bomen (potentiële monumenten). Daarnaast is er een gemeentebrede 
inventarisatie en analyse gemaakt van het groen in Weert per wijk. Belangrijke 
uitgangspunten zijn: 

- Groen kan ook op particulier terrein een bijdrage leveren aan het straatbeeld 
(gemeente stimuleert bomen in voortuinen); 

- Elke vier jaar wordt een uitvoeringsplan geactualiseerd in overleg met de wijk- en 
dorpsraden; 

- Het Bomenregister wordt digitaal ontsloten; 
- Kapvergunning kan digitaal worden aangevraagd; 
- De molenbiotopen zijn in het plan opgenomen (vergunning nodig voor aanplant). 

Specifiek over Stramproy kwam ter sprake dat de openheid ten westen van de kern wordt 
gerespecteerd. De geplande bomenrij langs de Lochtstraat wordt opnieuw bezien, ook in 
verband met de schaduwwerking en de barrière voor vlinders. Voorts zijn er in Stramproy 
geen bomen opgenomen in het Bomenregister. Dit wordt herijkt en hiervoor wordt apart 
actie ondernomen. 
Niet direct een cultuurhistorisch onderwerp, maar wel van algemeen belang zijn de 
mogelijkheden voor zonnepanelen. In het beleid is vastgelegd dat hiervoor geen 
bestaande bomen worden verwijderd. De commissie hecht er aan dat bij de aanplant van 
nieuwe bomen rekening wordt gehouden met de instraling op zonnepanelen. 
Er zijn geen subsidieregelingen aan het Bomenbeleid gekoppeld. Wel worden vitaliteits-
onderzoek en onderhoud van monumentale bomen door de gemeente gedaan. Bij 
waardevolle bomen wordt alleen het onderzoek door de gemeente uitgevoerd.  
De uitvoering van het Bomenbeleidsplan beloopt de komende 15 jaar. Komend najaar 
wordt gestart met het eerste 4 jarige uitvoeringsplan. Uitgegaan wordt van bestaande 
budgetten, waarbij het tempo wordt bepaald door extra middelen. 
De commissie spreekt de complimenten uit voor het plan en is in grote lijnen akkoord. 
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2. Vaststellen agenda 
De agenda wordt vastgesteld, onder tussenvoeging van de Cultuurkaart, St. Martinuskerk 
en ‘Weert 600 jaar stad’ bij punt 4. 
 
3. Vaststellen verslag en actielijst van 23 augustus 2012 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
4. Mededelingen 
a. Open Monumentendag 8 en 9 september 2012 

De commissie neemt met genoegen kennis van het succesvol verloop van de Open 
Monumentendag. De social media maakten een goede start met 41 volgers en 203 
berichten. 
Het programmaboekje was goed vormgegeven. Jammer dat niet alle correcties waren 
verwerkt. De commissie adviseert het programma en de fietsroute ook door te mailen 
aan website Weert de gekste. Een andere tip is het bundelen van eerdere fietsroutes. 
De evaluatie met de deelnemers heeft een onverwacht gevolg gekregen. De deelnemers 
roepen de eigenaar van de Lichtenberg op de verantwoordelijkheid te nemen voor de 
staat van onderhoud. Er is momenteel een mogelijkheid op 70% subsidie voor het wind- 
en waterdicht maken in afwachting van herbestemming. De commissie schaart zich 
achter deze oproep. 
Blijkbaar is er ook een groot maatschappelijk draagvlak voor het openluchttheater. Op 
Weert de gekste heeft 90% van de 1280 reacties gestemd voor behoud van het 
openluchttheater. 
Het weekend na de OMD heeft kunstenaar Aernout Mik een film opgenomen in het 
openluchttheater. Daarvoor is het theater nog verder teruggebracht in originele staat. De 
graffiti is verwijderd en bankjes zijn voor een deel teruggebracht. De première van de 
film is in 2014 in het nieuwe muziekcentrum te Utrecht. Wellicht is het mogelijk in het 
kader van Weert 600 jaar stad ook een vertoning in Weert te organiseren (in theater of 
bioscoop). 
b. Inspectie kraan Landbouwbelang 

Een oud-kraanconstructeur heeft op verzoek van de Rijksdienst de kraan geïnspecteerd. 
Dit rapportje wordt aan de leden toegestuurd. 
c. Bakhuis Maaseikerweg 200 

Het college van B&W heeft ingestemd met de gewenste herbouw van dit bakhuis. De 
commissie neemt hier met instemming kennis van. 
d. Archeologie 

De heer Truyen reikt ter vergadering een lijst uit met de stand van zaken van de lopende 
onderzoeken. De beloofde rapporten worden nog digitaal toegezonden aan de leden. 
Deze worden vanwege bescherming van het bodemarchief niet openbaar gemaakt. 
e. Cultuurkaart 

Op 24 oktober a.s. om 19.00 u presenteert Gerard Marlet de Cultuurkaart voor Weert in 
de (openbare) informatieve raadscommissie RO. Het betreft de waarde van cultuur voor 
de aantrekkelijkheid van de stad. De commissie verzoekt dit onderwerp voor volgende 
vergadering te agenderen en nader toe te lichten1. 
f. St. Martinuskerk 

Mevrouw Jongeling meldt dat de provincie een subsidie van € 164.642,- heeft toegekend 
voor herstel van de kerk op korte termijn. De commissie neemt hier met instemming 
kennis van. 
g. Weert 600 jaar stad 

In 2014 viert Weert 600 jaar stad. Er is een website voor ideeën en een nieuwsbrief. 
Centrummanager Sonja Blok is de projectleider. De commissie adviseert de Open 
Monumentendag aan te melden als activiteit in het jubileumjaar. 
 

                                            
1 Hier is van afgezien in afwachting van de presentatie op 24 oktober a.s. 
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5. Ingekomen stukken  
a. Bomenbeleidsplan 

Dit punt is als eerste behandeld, zie aldaar. 
b. Ontwerpbestemmingsplan Beltmolen ongenummerd 

Dit betreft een reparatie, zonder gevolgen voor cultuurhistorie, derhalve geen 
opmerkingen. 
c. Ontwerpbestemmingsplan Hoefbemdenweg 4 

De commissie merkt op dat de opmerkingen van de vorige behandeling niet zijn verwerkt 
en handhaaft deze derhalve2. 
 
6. Terugkoppeling uit Monumenten-welstandscommissie 

Mevrouw Beckers doet verslag van de vandaag in de Monumenten-welstandscommissie 
behandelde plannen. Hiervoor wordt verwezen naar het bijgevoegde verslag. 
 
7. Rondvraag 
De heer Van den Berg meldt dat een tweede succesvol overleg met de gemeente heeft 
plaatsgevonden over het inpassen van molenstenen bij de herinrichting van de 
Beekpoort. Op deze locatie heeft een rosoliemolen gestaan en de zogenoemde kollergang 
(liggende steen met daarop een verticale kantsteen) is in de Tiendschuur bewaard 
gebleven. Dit is een kans om ook andere verdwenen molens onder de aandacht te 
brengen. 
De heer Kremers wijst nogmaals op afwijkingen van de vergunning bij de Weerter 
Bazaar. Het betreft de entree, uitstekende heaters en lampen die het pand ontsieren. Ook 
signaleert hij dat bij Maasstraat 9 het houtwerk matzwart is afgewerkt, hetgeen hij een 
aantasting van het monument vindt. Ook het grote spanframe met een VVD coryfee is 
zonder vergunning aan het voormalige postkantoor aangebracht. Dit is nu weliswaar 
verwijderd, maar volgt er geen sanctie? Geopperd wordt gezamenlijk een rondgang door 
de stad te maken. Deze punten worden aangehouden tot de heer Coolen aanwezig is. 
 
8. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 17.30 uur.  
 
 
Vastgesteld in de vergadering van 18 oktober 2012, 
 
 
 
H. Coolen, voorzitter    J. Jongeling, secretaris 

                                            
2 Dit betreft de vraag of de Leukerbeek meetelt bij het verstoringsoppervlak, hetgeen zo is. 
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Actielijst n.a.v. vergadering Commissie Cultuurhistorie 20 september 2012  
 
 
Vergadering Actiepunt 

 
Actie door 

29 juni 06 1. (Ruimtelijke) plannen KMS/BC voorleggen aan 
commissie 

PO 

26 juli 07 2. Plaatsing vm. jongensschool Keent op 
gemeentelijke monumentenlijst 

RB/m&a 

29 apr 08 3. Oplossing voor archeologische informatieborden 
Molenakker voorleggen aan B&W 

OSCW 

26 aug 10 
 

4. Karakteristieke panden oude bestemmingsplannen 
inventariseren  

RB 

26 aug 10 
 

5. Vrijkomende niet-monumentale kerken 
inventariseren 

Bisdom 

7 april 11 6. Procedure dakopbouw Maasstraat 2A 
 

RB/VTH 
 

8 maart 12 7. 3 schuilbunkers kazerneterrein t.b.v. gemeentelijke 
monumentenlijst 

RB/m&a 

23 aug 12 8. Rapportage handhavingszaken binnenstad 
activeren 

VTH 

 
 


